
LA FORMACIÓ DELS PLURALS EN PARAULES QUE ACABEN EN ESSA: 
 
 
 
Les paraules acabades en -às afegeixen, normalment, doble essa en el 
plural: 
 
capatàs: capatassos, cabàs: cabassos, fracàs: fracassos 
 
 

Les paraules que finalitzen en -és doblen, normalment, la essa en el 
plural: 
 
progrés: progressos, excés: excessos, accés: accessos, congrés: congressos 

 

Els monosíl·labs que acaben en -es, normalment, són sonors, amb una 
essa: 

mes: mesos, pes: pesos 
 
 

Les paraules que acaben en -ís també doblen, normalment, la essa en els 
plurals: 
 
canyís: canyissos, pastís: pastissos, anís: anissos 

 

Les paraules que acaben en –ós, –òs i monosíl·labs acabats en -os  també 
doblen, normalment, la essa en els plurals: 

Cos: cossos, arròs: arrossos, tros: trossos, ós: óssos, os: ossos, talòs: talossos, 
capgròs: capgrossos 

 

Els mots que tenen l'acabament en -ús també doblen, normalment, la essa 
quan els fem en plural: 
 
barnús: barnussos, pallús: pallussos, embús: embussos, rus: russos 
 
 

 

 

 

 



Excepcions: 

-às:  
 
aiguarràs:-aiguarrasos, gimnàs: gimnasos, ocàs: ocasos 

Els monosíl·labs normalment són sonors cas: casos, gas: gasos, vas: vasos..., 
però pas:passos  
 
 

-ès: 
 
anglès: anglesos (tots els adjectius acabats en –ès són sonors, amb una essa), 
pagès: pagesos, promès: promesos... 
 
 

-és: 
 
rés: resos... 
 
 

-ís: 
 
compromís: compromisos, encís: encisos, matís: matisos, país: països, 
tornavís: tornavisos, avís: avisos, paradís: paradisos, permís: permisos ... 

 

-òs, .ós i .os: 

Rigorós: rigorosos (tots els adjectius acabats en –ós són sonors, amb una 
essa) 

  
 
-ús: 
 
abús: abusos, reclús: reclusos, refús: refusos, ús: usos, andalús: andalusos, 
autobús: autobusos, obús: obusos, nus: nusos ... 

 


